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نخبگان را خسته نکنیم

هفت خوان رستم برای دریافت تسهیلات  
بانکی از یک سو و نرخ تسهیلات از سوی دیگر باعث شده 
است که بسیاری از متقاضیان دریافت وام، عطای دریافت 
وام را به لقایش ببخشند. یکی از تسهیلاتی که اخیراً در 
مورد آن بسیار صحبت می شود میزان وام های متقضایان 
نهضت ملی مسکن است که به گفته بسیاری از واجدان 
شرایط نهضت ملی مسکن اقساط این وام ها از توان آنها 
خارج اســت و دریافت این تسهیلات و پرداخت اقساط 
برای آنها تبدیل به یک دغدغه بزرگ شده است. داشتن 
دو ضامن معتبر کسر از حقوق برای دریافت وام از بانک ها 
شاید مهمترین سد راه برخورداری از تسهیلات اعلام شده 
بانکی است که بسیاری از مردم از داشتن دو ضامن کسر 
از حقوق محروم می شوند. یکی از انتظارهایی که مردم از 
تصمیم گیران دارند آسان کردن دریافت تسهیلات است 
انتظاری دو ســال قبل تحت عنــوان دریافت وام بدون 
ضامــن مورد تصمیم دولت قرار گرفت و به بانک ها ابلاغ 
شــد اما در عمل خبری از وام بدون ضامن نبود چرا که 
شرط دریافت این وام ها معدل گیری از حساب پس انداز 
متقاضیان دریافت وام بود که عملًا اغلب مردم از این وام 
محروم شدند. علت پرداخت به موضوع وام به خبری است 
که روز گذشــته منتشر شــد، جایی که مهرداد بذرپاش 
وزیر راه و شهرســازی از افزایش وام مســکن نخبگان از 
۶۰۰ میلیــون تومان به یک میلیارد تومان خبر می دهد. 
در جلسه شورای پول و اعتبار، وام خرید و ساخت مسکن 
نخبگان بــا معرفی بنیاد ملی نخبــگان از ۶۰۰ میلیون 
تومان به یک میلیارد تومان رســید. وام ودیعه مســکن 
نخبگان نیز 3۰۰ میلیون تومان تصویب شد.« مردادماه 
ســال گذشته عضو هیئت مدیره بانک مسکن از افزایش 
وام مســکن نخبگان و استعدادهای برتر به ۶۰۰ میلیون 
تومان با بازپرداخت 2۰ ساله خبر داده و گفته بود: باتوجه 
به نقش مســکن در ایجاد آرامش خانوار و تأکید مدیران 
ارشــد بانک درخصوص حمایت از موضوع تهیه مسکن، 
سقف فردی تســهیلات خرید و ساخت مسکن نخبگان 
و استعدادهای برتر به ۶۰۰ میلیون تومان افزایش یافت. 
حمایت از نخبگان قطعاً کار پسنده ای است اما امیدواریم 
این تسهیلات نخبگان را در مسیر پر و پیج بانکی خسته 
نکند و انرژی که باید برای در مسیر نخبگی صرف شود، 

در جای دیگر به هدر رود. 3

 رئیس کمیته محرومیت زدایی 
شورای شهر خبر داد:

رفع محرومیت و 
افزایش سرمایه 

اجتماعی در 
محلات هدف

۲

رئیس ستاد مرکزی اربعین حسینی)ع(: 
طرح های زیرساختی اربعین تا 

قبل از ماه صفر پایان یابد
 سیدمجید میراحمدی، رئیس ستاد مرکزی 
اربعین حســینی)ع( روزگذشته در نشست 
اســتانداری های سراســر  عمرانی  معاونان 
کشــور در ســالن پیامبر اعظم )ص( گفت: 

لازم است تکالیف و وظایف ما در...

برنامه هفتم توسعه روز یکشنبه تقدیم مجلس خواهد شد
صفحه 5

سخنگوی قوه قضاییه اعلام کرد:
آخرین وضعیت پرونده سرقت 

از صندوق امانات بانک ملی
مســعود ستایشی، سخنگوی قوه قضاییه در 
نشســت خبری روزگذشــته ضمن تسلیت 
فرارسیدن ســالروز ارتحال امام )ره( و قیام 
۱5 خــرداد گفت: امام )ره( ســنبل تحقق 

۲وعده الهی مبنی بر نصرت و یاری...

وزیر نفت: 
تلاش دولت تبدیل ایران به 

هاب گازی منطقه است
جــواد اوجی، وزیــر نفت اعلام کــرد: در2۰ 
ماه گذشــته اصل بدهی مان به ترکمنستان 
را تســویه کردیم و افزایش ســهم تجارت با 
کشورهای همسایه را دنبال خواهیم کرد.وی 

با بیان اینکه در دولت سیزدهم در... ۲

صفحه 3

صفحه 7

مدیرکل امور بانوان استانداری فارس بیان کرد:

اختصاص زمین 
به خانواده های 

چندفرزندی در شیراز

معاون هماهنگی امور زائرین و گردشگری استانداری فارس خبر داد:
اعزام 33۹۰ زائر از فارس و کهکیلویه و بویراحمد

معاون هماهنگی امور عمرانی استانداری فارس اظهار کرد:
377استفاده از اراضی دستگاه های دولتی برای ساخت مسکن کارکنان آنها

رأس سـاعت 
6 صبـح

نظرات درباره تغییر ساعت کاری؛ کیفیت، فدای کمیت شده است

»ســاعت ۶ صبح باید در محل کار باشــیم در حالی که 
بخشی از کار ساعت ۱۱ صبح شروع شده و تا ساعت یک 
تمام نمی شود و مجبور به اضافه کاری هستیم«،»فرزند 
مهد کودکی دارم و ساعت بازگشایی مهد کودک ساعت 

طبــق  و  اســت  آیین نامه جدید باید ساعت 7:3۰ 
باشــیم اما طــی این ۶ صبح در محل کار 

چند روز کاری با روند جدید مجبور شدم دیرتر به سرکار 
بروم«،»مجلس می توانست برای کاهش مصرف انرژی به 
ســمت راهکارهای دیگری به  جز تغییر ساعت کاری به 
ساعت ۶ رأی دهد هم اکنون در بسیاری از ادارت دولتی 
کولرهای آبی استفاده می شود«،» به جای اینکه ساعت را 

جلو ببرند کارمندان را جلو بردند در...

رئیس سازمان محیط زیست:

رایزنی ها با افغانستان درباره حقابه هیرمند در حال انجام است

بانک جهانی: 

اقتصاد ایران در سال 2023 با رشد همراه است

مهر، علی سلاجقه، رئیس سازمان محیط زیست در حاشیه برگزاری 
جلسه هیئت دولت در جمع خبرنگاران درباره آخرین اخبار گفت: با 
توجه به اینکه در هفته محیط زیســت هستیم اگر بخواهیم ارزیابی 
کنیم باید بگوییم متأســفانه وضعیت فعلی، مناســب نیست. البته 

دولت سیزدهم تلاش ها و رویه خوبی را در پیش گرفته است.
وی عنــوان کرد: امروز حــدود ۱۸ هزار میلیارد تومــان، اعتبارات 
دستگاه ها برای محیط زیست است که این موضوع گامی رو به جلو 

محسوب می شود و امید داریم این روند ادامه داشته باشد.
سلاجقه درباره ۴۱۱ پروژه ای که بدون ارزیابی محیط زیستی از آنها 
بهره برداری شــده اســت، بیان کرد: درباره این ۴۱۱ پروژه با توجه 
به دســتور رئیس جمهور و پیگیری های سازمان محیط زیست، یک 

کمیته مخصوص ســه نفره با حضور معــاون حقوقی رئیس جمهور، 
رئیس ســازمان برنامه و بودجه و ســازمان محیط زیســت تشکیل 
شــده که این مســئله را کاملًا طبقه بندی و غربالگری کرده است و 

تصمیمات در این باره پس از اتخاذ، اعلام خواهد شد.
رئیس ســازمان محیط زیســت تصریح کرد: این هفته حدود ۱۰۱ 
پروژه در ۱۹ اســتان کشور افتتاح خواهد شد و بیش از هشت هزار 

میلیارد اعتبار این بخش است. 
همچنیــن جایزه ملی محیط زیســت پــس از پنج وقفــه برگزار 
می شــود. منتخبین انتخــاب شــده اند و امید داریم ایــن رویداد 
 بــا حضــور رئیس جمهــور انجام شــود. روز شــنبه نیز مراســم 
 تقدیــر از محیط بانــان نمونــه کشــور در مرقد امــام )ره( برگزار 

خواهد شد.
وی در پاســخ به ســؤالی درباره آخرین اخبار حقابه هیرمند اظهار 
کرد: رایزنی ها در حال انجام است و طرف مقابل نرمش از خود نشان 

داده است تا این روند از طریق دیپلماسی پیموده شود.
رئیس سازمان حفاظت محیط زیست عنوان کرد: بازدید از هیرمند 
هنوز انجام نشــده است. البته کارشناســان ما اعلام کردند که این 
آب بــه مقدار کافی در حوزه های آبخیز وجود دارد و بارش به مقدار 
کافی وجود داشــته است. بنابراین طرف مقابل باید به خواسته های 

جمهوری اسلامی را تمکین کند.
سلاجقه گفت: روند رایزنی ها به سمت و سویی می رود که امید است 

هرچه زودتر در این زمینه نتیجه محقق شود.

فــارس، بانک جهانــی گزارشــی از پیش بینی رشــد اقتصادی در 
کشــورهای جهان منتشر کرد که بر اساس آن ایران و چین در حال 

پیشروی و آمریکا و اروپا در حال رکود و عقب نشینی هستند.
بانــک جهانی در آخرین گــزارش خود پیش بینی کرده اســت که 
اقتصاد ایران در ســال 2۰23 رشــد 2/2 درصدی داشته باشد که 
با وجود تداوم تحریم ها، بالاتر از نرخ رشــد پیش بینی شــده برای 

اقتصاد جهانی در سال جاری خواهد بود.
بانک جهانی در گزارشــی با عنوان »چشــم انــداز اقتصاد جهانی« 
هشــدار داد که سیاست های ضد تورمی بانک های مرکزی جهان در 
سال 2۰23 منجر به کاهش چشــمگیر رشد اقتصادی کشورها در 

سال جاری خواهد شد.
این نهاد بین المللی پیش بینی کرد که به دلیل سیاست های کاهش 
تورم پولی کشورها در سال جاری، نرخ رشد اقتصادی جهان از 3.۱ 

درصد در سال 2۰22 به 2/۱ درصد در سال جاری کاهش یابد.
در گزارش جدید، بانک جهانی اعداد پیش بینی خود را برای رشــد 

اقتصادی بسیاری از کشورها در سال 2۰23 کاهش داد.
به گفته این گزارش، تورم همچنان یک مشــکل در اقتصاد جهانی 
خواهد بود، اما انتظار می رود با کاهش تقاضا و کاهش قیمت کالاها، 

تورم بهبود یابد.
بانک جهانی همچنین تأکید کرد که کاهش رشد اقتصاد جهانی در 
ســال 2۰23 با کاهش فعالیت های اقتصادی در کشــورهای توسعه 

یافته همراه خواهد بود.
بر اساس این گزارش، این کشورها که در سال 2۰22 رشد اقتصادی 
2/۶ درصدی داشتند، در سال 2۰23 بیش از 7 درصد رشد نخواهند 
کرد که یک چهارم رشــد اقتصادی ســال قبل است، اما کشورهای 
در حال توســعه که در ســال گذشــته 3/7 درصد رشد داشته اند، 

در سال 2۰23 شاهد رشــد چهاردرصدی خواهند بود که بیشتر از 
سال قبل است.

در ادامه گزارش آمده اســت: رشد اقتصادی ایالات متحده در سال 
جاری تقریباً نصف خواهد شد و از 2/۱ درصد در سال 2۰22 به ۱.۱ 
درصد در سال جاری خواهد رسید و منطقه یورو نیز به رکود نزدیک 
است و با توجه به رشد 3/5 درصدی این منطقه در سال 2۰23، در 

۴ درصد در سال 2۰23 تثبیت خواهد شد.
در پایــان گــزارش آمده اســت که چین با رشــد  ســه درصدی 
 در ســال گذشــته، امســال بــا رشــد 5/۶ درصــدی روبــه رو 
خواهد شــد، در حالی که روسیه نسبت به ســال گذشته وضعیت 
بهتری خواهد داشــت و با رشد منفی 2 درصدی روبه رو خواهد شد 
در حالی که شــاهد رشــد اقتصادی منفی 2/۱ درصد در سال قبل 

بوده است.

صدا و سیما، علیرضا عســگریان، معاون رفاهی وزارت تعاون، کار و 
رفاه اجتماعی با اشــاره به اجرای طرح کالابرگ از چند روز گذشته 
گفــت: پرداخت یارانه نقدی همچنان ادامــه دارد. وی افزود: طرح 
کالابرگ الکترونیکی که از سال گذشته به صورت آزمایشی در چند 
استان کشور اجرا شده اســت، از چند روز گذشته برای اجرای بند 
"ی" تبصــره ۱۴ قانون بودجه و به منظــور مدیریت بازار و کمک 
به معیشت مردم در کل کشــور اجرا می شود. به گفته وی، در گام 
نخســت اجرای این طرح قرار است که میزان »یارانه« یارانه بگیران 
سه دهک اول، مشــروط به خرید 7۰ درصد مبلغ یارانه از میان ۹ 
تــا ۱۱ قلم، 2۰ درصــد افزایش یابد، در ایــن مرحله اجرایی فقط 
خانوار های تحت پوشش کمیته امداد و سازمان بهزیستی که یارانه 
دریافتــی آن ها به ازای هر نفر ۴۰۰ هزار تومان اســت، مشــمول 
افزایش 2۰ درصدی اعتبار خرید هســتند. معــاون رفاهی وزارت 
تعــاون، کار و رفاه اجتماعی همچنیــن تصریح کرد: ۱۱ قلم کالای 

اساسی شامل شــیر و ماست کم چرب، پنیر سفید، مرغ، تخم مرغ، 
روغن مایع، ماکارونی، قند، شــکر و برنج، حبوبات و گوشت گوساله 

مشمول این طرح است.

وی همچنین علت اجرا نشدن طرح »کالا برگ« الکترونیکی تاکنون 
را ناشــی از مهیا نبودن زیرســاخت ها عنوان کرد و گفت: قصد این 
نبود که فقط بحث یارانه ســاماندهی یابد، بلکه بحث رفاهی مدنظر 
کالابرگ بوده است. به گفته عسگریان، خانوار ها می توانند یارانه ماه 
آینده خود را همزمان با یارانه ماه جاری نیز خرج کنند. معاون وزیر 
تعــاون، کار و رفاه اجتماعی گفت: همه خانوار های مشــمول طرح 
در صورت همراه نداشــتن کارت خرید می توانند از نرم افزار )شما( 
اســتفاده کنند و همچنین با کمک این نرم افزار و یا شماره گیری 
#۱۴۶3*5۰۰* می توانند از باقی مانده اعتبار نیز مطلع شوند. وی 
بــا بیان اینکه ۱۰ دهک وجــود دارد که فاصله هر دهک 2 میلیون 
و ۸۰۰ هزار خانوار اســت افزود: هم اکنون ۹ دهک تحت پوشــش 
یارانه هســتند، سه دهک اول ۴۰۰ هزارتومان و دهک ۴ تا ۹، 32۰ 
هزارتومــان یارانه دریافت می کنند که به عبارتی حدود 7۸ میلیون 

نفر یارانه دریافت می کنند.

یارانه نقدی قطعاً حذف نمی شود اما افزایش هم پیدا نمی کند
رئیسی به »ونزوئلا، نیکاراگوئه و کوبا« 

می رود

تســنیم، آیت ا... ســید ابراهیم رئیســی، رئیس جمهور 
یکشــنبه آینده به منظور تداوم سیاست تقویت روابط با 
کشورهای همسو و دوست و ارتقای سطح همکاری های 
اقتصادی، سیاســی و علمی، به دعوت رســمی همتایان 
خود در رأس یک هیئت عالی رتبه، به سه کشور ونزوئلا، 

نیکاراگوئه و کوبا سفر خواهد کرد.
در ســفر رئیســی به منطقه آمریکای لاتیــن به منظور 
ارتقای سطح روابط و گســترش تعاملات، چندین سند 
همکاری در حوزه های مختلف بین مقامات ایرانی و این 
3 کشــور به امضا خواهد رسید. رئیس جمهور همچنین 
در این سفر نشست هایی با تجار و فعالان اقتصادی بومی 

و ایرانی خواهد داشت.
تعداد قابل توجهی از کشورهای منطقه آمریکای لاتین، 
عــلاوه بر ظرفیت هــای اقتصادی متنــوع، دیدگاه های 
سیاســی و بین المللی نزدیکی نیز با جمهوری اسلامی 
ایران دارند و همکاری های اقتصادی و تجاری میان ایران 
با این کشــورها می تواند منافع بسیاری نصیب دو طرف 

کند.

حضور نمایندگان فراجا در نشست 
بین المللی رؤسای اینترپل

صدا و ســیما، ســردار کریمی، رئیس پلیس بین الملل 
فراجا به اتفــاق هیئت همراه، در هجدهمین نشســت 
بین المللی رؤســای اینترپل کشــور های عضو سازمان 
اینترپل در کشــور سنگاپور شرکت کرد. در این نشست 
که با حضور حدود 27۰ نفر از ۱33 کشور عضو سازمان 
اینترپل برگزار شــد، سردار مجید کریمی، رئیس پلیس 
بین الملل فراجا، چندین ملاقات دو جانبه و چند جانبه 
با مقامات ارشــد پلیس کشــور های شــرکت کننده و 

مدیران بخش های تخصصی سازمان اینترپل داشت.
سردار کریمی با اشــاره به اهمیت برگزاری این نشست 
ســه روزه گفت: این نشست با سخنرانی رئیس سازمان 
جهانی اینترپل آغــاز و در آن حوزه های مختلف جرایم 
بین المللی، از جمله قاچاق مواد مخدر، قاچاق ســلاح و 
مهمات، قاچاق انسان و سایر جرایم خشن مورد بحث و 

بررسی قرار گرفت.
رئیس پلیــس بین الملل فراجا ضمــن تأکید بر احقاق 
حقــوق اتباع ایرانــی بیان کرد: طــی دیدار های هیئت 
انتظامی جمهوری اسلامی ایران در حاشیه این نشست، 
در خصوص استرداد متهمان بین المللی، به ویژه متهمان 
جرایــم اقتصادی و قاچــاق و افزایش ســطح تعاملات 

پلیسی، با برخی از کشور ها به توافقات خوبی رسیدیم.

وزیر کشور: 
همه افراد کارت ملی خود را 

دریافت کردند
فارس، احمد وحیدی، وزیر کشــور درباره صدور کارت 
ملــی برای افرادی کــه این کارت را ندارنــد، گفت: در 
ابتدای دولت حدود ۶ میلیون کارت ملی مانده بوده که 
در دولت جدید با تلاشــی که صورت گرفت، صادر و به 
آن ها داده شــد. وی ادامه داد: اکنون در رابطه با اینکه 
کارت هــای قدیمی که نیاز اســت را از نو صادر کنیم و 
کسانی که از قبل کارت ملی داشتند و نیاز است تمدید 
شــود، در دست بررسی است. وزیر کشــور در پاسخ به 
این پرســش که آیا اکنون هیچ فردی هســت که کارت 
ملی نداشته باشــد، بیان کرد: می توان گفت همه افراد 
کارت ملی خود را دریافت کرده اند. وحیدی یادآورشــد: 
اگر افرادی هســتند که هنوز کارت ملی خود را دریافت 
نکرده اند باید به ســازمان ثبت احوال مراجعه کنند اما 

تقریباً همه کارت ملی خود را گرفته اند.

اذعان منابع غربی به خرید هواپیماهای جدید 
توسط ایران؛ 

 ورود 2 ایرباس به ایران طی 
روزهای اخیر

ایرنــا، منابع غربی بــا تأیید توانایی ایــران در خرید و 
دستیابی به هواپیماهای جدید با وجود تحریم ها از ورود 
دو فرونــد ایرباس A 3۴۰ متعلــق به نیروی هوا فضای 
فرانســه به ناوگان هوایی ایران طــی روزهای اخیر خبر 
دادند. مقامات رسمی ایران نیز از اضافه شدن ده ها فروند 
هواپیمــای جدید به ناوگان هوایی کشــور طی ماه های 

اخیر با وجود تحریم ها خبر داده اند.
در همین زمینه محمد محمدی بخش، رئیس ســازمان 
هواپیمایــی کشــوری گفته بود که بیــش از 5۰ فروند 
هواپیما و هلیکوپتر در ۱۸ ماه گذشته خریداری شده و 
تا کنون 2۰ فروند به سرویس هوایی برای خدمت رسانی 
اضافه شده است. مهرداد بذرپاش، وزیر راه و شهرسازی 
نیــز در اوایل ماه جاری با بیان این که توســعه ناوگان 
هوایی در دســتور کار قرار دارد اعــلام کرد: تا روزهای 
آینــده هواپیماهــای جدیدی به ناوگان هوایی کشــور 
می پیوندد. یک پایگاه خبــری هلندی که اخبار مربوط 
به صنعت هوانوردی را منتشر می کند، خبری را منتشر 
کرده است که ورود هواپیماهای جدید به ایران را تایید 

می کند.
این پایگاه البته طی گزارشــی تأیید نشده نوشته است 
دو فروند ایرباس A 3۴۰ که زمانی متعلق به نیروی هوا 
فضای فرانسه بودند توسط یک ایرلاین ایرانی خریداری 
شده اند. بر اســاس این گزارش این دو هواپیما در تاریخ 

23 می سال جاری در ایران به زمین نشسته اند.
این هواپیماها در دسامبر 2۰2۰ از خدمت در نیروی هوا 
فضای فرانســه کنار گذاشته شدند و از مارس 2۰2۱ تا 

بهار 2۰22 در شهر شاتورو فرانسه نگهداری می شدند.
این دو هواپیما یک سال پس از این که هیچ گونه پروازی 
نداشــتند.این پایگاه هلندی در پایان مدعی شده است 
هواپیماهای مورد اشاره تحت اختیار یک ایرلاین ایرانی 

قرار گرفته اند.

صفحه3

سبحان از بازار اجاره بها و تأثیر ودیعه مسکن بر این بازار گزارش می دهد؛

 تب داغ اجاره بها درتابستان


